

تعميم رقم (28 / 2021) Circular No

Date: 07/03/2021

التاريخ: 2021/03/07

To:

الى:

Healthcare Providers in the Emirate of Abu Dhabi

السادة/مقدمي الرعاية الصحية في إمارة أبوظبي المحترمين

Subject: CPR Practice for COVID 19 patients

الموضوع: ممارسة إجراء الإنعاش القلبي الرئوي للمصابين
بفيروس كوفيد 19

Greetings,

تحية طيبة وبعد ،،،

We would like to extend you our greetings wishing you all the best and success.

بدايةً، يسرنا أن نتقدم لكم بخالص التحية والتقدير متمنين لكم دوام التوفيق والسداد.

In line with DOH efforts to promote health services in Abu Dhabi ,to ensure providing safe services and maintaining the safety of patients and preserve their lives, and with reference to Article No. (11) of Federal Decree-Law No. (4) of 2016 regarding Medical Liability, which provides "that natural death may be allowed to occur by not administering cardiopulmonary resuscitation (CPR) to the patient in the case of dying on condition of suffering from a disease that is often incurable. Whereas Covid-19 disease is a curable disease, therefore, all health care providers in the Emirate of Abu Dhabi must abide by and adhere to the conditions set forth in the aforementioned decree-law, and perform CPR procedures if required for patients with Covid-19.

تماشياً مع جهود دائرة الصحة لتطوير الخدمات الصحية المقدمة في إمارة أبوظبي، وحرصاً منا على تقديم خدمات آمنة لضمان سلامة المرضى والحفاظ على حياتهم، وعطفاً على المادة رقم (11) من المرسوم بقانون اتحادي رقم (4) لسنة 2016 بشأن المسؤولية الطبية، والتي تنص على أنه "يجوز السماح بحدوث الوفاة الطبيعية وذلك بعدم إجراء الإنعاش القلبي الرئوي للمريض في حال الاحتضار وذلك إذا كان المريض يعاني من مرض غير قابل للشفاء منه غالباً".

We hope that all will adhere to the above, for the best interest of work.

وحيث أن مرض كوفيد-19 هو مرض قابل للشفاء، فإنه يجب على جميع مقدمي الرعاية الصحية في إمارة أبوظبي الالتزام والتقيد بالشروط الواردة في المرسوم بقانون المشار إليه أعلاه، والقيام بإجراءات الإنعاش القلبي الرئوي في حال تطلب الأمر للمرضى المصابين بكوفيد-19.

For clarifications, kindly contact Healthcare Quality Division by email to: Quality@doh.gov.ae

أملين من الجميع الالتزام بما ورد أعلاه، لما فيه مصلحة العمل.

للاستفسار بهذا الشأن، يرجى التواصل مع دائرة جودة الرعاية الصحية عبر البريد الإلكتروني: Quality@doh.gov.ae

Thanking you for your kind cooperation,,

"This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as content for media publication"

شاكرين لكم حسن تعاونكم معنا ،،،

هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي".



د. جمال محمد الكعبي
وكيل دائرة الصحة





الإمارات
THE EMIRATES



دائرة الصحة
DEPARTMENT OF HEALTH

● PUBLIC / عام

✉ PO Box 5674 Abu Dhabi, U.A.E

☎ +971 2 4493333 📠 +971 2 4449822 🌐 doh.gov.ae

لا شيء مستحيل

MAKE IT HAPPEN